
 

 

 

MR-møde nr. 149 

Konfirmandlængen kl. 19.15  

  

Referat: 16. januar 2024 

 

Deltagere:  Axel Paulsen, Hanne Vrangbæk, June Maya Lekfeldt, Kirsten Aunstrup, Eva 

Holmegaard Larsen, Anne Lisbeth Schmidt, Torben Svendsen, Bruno Bjerre.  

Afbud fra:  Xenia Buus Hermann, Kirsten Aunstrup, Søren P. Østergaard.  

Ansvarlig:  Hanne  

Referent:  Lisbeth  

 

01.  Dagsordenen blev godkendt 

 

02.  Referat fra sidste menighedsrådsmøde (12. december 2023) blev godkendt 

 

03.  Nyt fra kassereren (Ole)  

 

a. Eva og Sunyee havde d. 4. januar havde spurgt Ole, om der er penge til et 

nytårsarrangement for de frivillige med vin og tapas. Vi har ikke afsat penge til en 

nytårskur, så vi skal i givet fald finde pengene et andet sted på budgettet i 2024.  

MR var enige om: 

• at udskyde nytårskuren til senere (fx næste år),  

• at afsætte kr. 10.000 til de frivilliges aktiviteter forår og efterår samt kr. 

4.000 til aktivitetstur. Sunyee står for aktivitetsudvalget.  

• Midlerne tages af driftsoverskud. 

b. Ole gennemgik kvartalsrapport og budgetformål. Når diverse regninger er betalt, 

har vi pt. et driftsoverskud på 51.814,29 kr. samt et overskud på frie midler på ca. 

kr. 155.000; samlet over kr. 200.000. 

 

04.  Opgaveoversigt, gennemgang af bilag (Lisbeth)  

Lisbeth gennemgik opgaveoversigt, se vedlagte justerede udgave. 

 

05. Nyt fra kontaktperson (Kirsten)  

a. Lisbeth orienterede i Kirstens fravær om nyt selvbetjeningssystem fra 

Arbejdstilsynet (FAR) med adgang fra Folkekirkens Intranet. 

 

06. Nyt fra præst (Eva)  



 

 

a. Hvem deltager i indsamling til Folkekirkens Nødhjælp? Ole tilbød at stå for 

indsamling i Gadevang. Sunyee, hendes mand Søren og Bodil står for Nødebo.  

b. Henvendelse fra Therese Andersen om udstilling blev henvist til Nødebo Kro. 

c.  Allan har spurgt, hvor lang tid fysiske sager skal gennem. MR var enige om, at fem 

år er tilstrækkeligt. 

 

07. Nyt fra aktivitetsudvalget (Torben) 

Vigtige debataftener afholdes 1.2.2024 (Aktiv dødshjælp), 16.5.2024 Klima) samt i    

efteråret (Kunstig intelligens). Der indkaldes til møde i udvalget. 

11.2.2024 Fastelavn i Gadevang 

 

08. Personalenyt (Torben + personale)  

  Udflugt afholdes 28.5.2024 

  Bruno, Gunvor og Torben ser på nye pærer til begge kirker 19.1.2024 

 

09. Nyt fra formanden (Lisbeth)  

a. Igangsættelse af varmestyringsprojekt i Nødebo Kirke forsøges igangsat via 

Folkekirkens Intranet, da midlerne skal anvendes i indeværende år. Lisbeth havde 

d. 16.1.12024 modtaget mail fra Nationalmuseets Kirkekonsulenter, bilagt bagerst. 

b. Regnskabsinstruks med beløbsrammer skal udsendes igen  

 

10. ”Nyt fra sognene”  

a. Der er et forbilledligt samarbejde med Jordnær til kirkekaffen i Gadevang 

 

11. Input fra MR-medlemmer  

a. Der er kommet afslag fra Vroblevskis fond (Axel)  

Gunnar Husted synes at vi skal prøve at ansøge Wroblevskis fond igen. Han vil 

hjælpe os med at skrive ansøgningen. Han mener at der stadig er en god chance 

for at få penge. Vi skal starte med at få godkendt projektet dvs. først provstiet, der 

sender der til stiftet, der sender til orgelkonsulenten, så videre til 

bygningsinspektoratet, nationalmuseet osv. Hvis vi får godkendt projektet, er det 

også nemmere at søge andre fonde.  

 

12. Eventuelt  

a. Husk Aftenkirke i Gadevang 

b. Forslag om at rykke juleaftensgudstjenester frem på dagen skal erindres. 

c. Møde i februar slås sammen med møde i marts; afholdes 5. marts 2024 

d. Der afholdes budgetmøde 11.6.2024 kl. 19.15 

 



 

 

 

13. Evt. lukket punkt  

 

 

Næste MR-mødedato: 5. marts 2024 kl. 19.15  

 

Ansvarlig: Lisbeth 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Bilag til punkt 9.a. 

Kære Lisbeth, 

Som vi netop har drøftet i telefonen, er det jo rigtig fint, at opsætningen af en affugter ikke kræver indgreb i 

hverken bygning eller inventar.  

Hvad angår opstilling på pulpituret, så er dette jo oplagt ift. afløb gennem den eksisterende luge. Dog mener jeg 

alligevel, at det vil være smart at drøfte det med konservator Ida Haslund, således at vi kan beskytte 

kalkmalerierne bedst muligt.  

 

Opsætning af affugter er én ting, men da I har flere planer for kirkerummet i den nærmeste fremtid, kan 

Nationalmuseet kraftigt anbefale, at Menighedsrådet rekvirerer en kirkekyndig arkitekt til at rådgive ang. de 

kommende projektet og varetage tilsynet i disse projekter. Dette vil sikre en overordnet kvalitet og det vil lette 

arbejdsbyrden betragteligt for Menighedsrådet. 

 

Under vores samtale blev der udtrykt en bekymring for, hvorvidt der kan skaffes midler til de kommende 

projekter i kirkerummet. Nationalmuseet skal ikke rådgive om økonomien i de kirkelige byggesager, men kan 

dog gøre opmærksom på muligheden for at søge Kirkeministeriets Istandsættelsespulje. Den kan søges hvert år 

inden den 1. marts, og indkomne ansøgninger om vedligehold og istandsættelse af bevaringsværdige forhold i 

kirkerne prioriteres herefter ift. bevaringsværdi. NB: et projekt skal være godkendt af stiftet, førend man kan 

søge; det er altså en god idé at kontakte stiftet ang. dette for at finde ud af, om en ansøgning til puljen er relevant 

for Nødebo Kirke.  

 

Med venlig hilsen / Best regards  

Marie Louise Bode Blyme 

Museumsinspektør / Curator 


